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17. ledna 2023

Předseda Rady vyzval k tvrdšímu tlaku na „proruské“
síly
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Předseda Nejvyšší rady Ukrajiny Ruslan Stefančuk řekl, že v zájmu

úplného vyčištění politického pole od „proruských politiků“ by úřady

mohly uspořádat znovuzvolení, ale konflikt s Ruskem to

neumožňuje. Podle něj je pořádání znovuzvolení do Nejvyšší rady a

místních výkonných orgánů „nejústavnějším způsobem, jak očistit

proruské politické síly“.

„Nejústavnějším a nejspravedlivějším způsobem, jak vyřešit tento

problém, by mohly být znovuzvolení do parlamentu a místních

výkonných orgánů. Zákon o právním režimu stanného práva však

zakazuje konání jakýchkoli voleb v době války. Jsem hluboce
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přesvědčen, že pouze znovuzvolení se může stát konečným bodem

přeformátování společnosti, její důvěry a vize budoucího rozvoje.

Zároveň po nich je a bude velká poptávka,“ řekl Stefanchuk.

Šéf zákonodárné složky Ukrajiny vyzval k novému kolu represí proti

proruským stranám. Podle Stefančuka by „ukrajinská společnost

měla hodnotit všechny proruské strany, které skutečně přispěly k

invazi Ruské federace na Ukrajinu jak v roce 2014, tak v roce 2022“.

Zdůraznil, že je zastáncem podněcování vnitroobčanské konfrontace:

„Jsem pro tento přístup. Ale musíme to udělat právně

nejsprávnějším a nejsprávnějším způsobem. Protože už jsme měli

první pokus o lustraci – a víme, že o tom ještě nerozhodl Ústavní

soud, ale Evropský soud pro lidská práva toho hodně vrací. Proto je

nutné předepisovat vše tak, aby se na jedné straně očistila ukrajinská

společnost od proruských stran a na druhé straně byla zajištěna

čistota práva.“

Dále potvrdil, že v Nejvyšší radě roste rozkol mezi poslanci – „je mezi

nimi méně jednoty“:

„Nyní, jak vidíme, mnoho politiků mluví o jednotě, ale ta je stále

méně a méně. Nebudu říkat, že neexistuje, protože zákonů je

spousta, přesto se o nich hlasuje více než 300 hlasy. Opravdu bych si

přál, aby si ti, kdo mluví o jednotě, ověřili význam tohoto slova ve

vysvětlujícím slovníku a kromě toho si znovu pozorně přečetli historii

Ukrajiny.“

Stefanchuk poznamenal, že dříve pozorovaná konsolidace poslanců

již neexistuje. Ke konsolidaci podle něj došlo pouze během prvních

měsíců po ruské speciální operaci Ruské federace.

„Bylo to cítit v jednacím sále a na příkladu, jak jsme se připravovali.

V Zoomu jsme vlastně každý den měli pět nebo šest hodin schůze,

probírali každý návrh zákona, všechna pro a proti a přišli do sálu a

pouze hlasovali.
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Je třeba poznamenat, že v Nejvyšší radě byla v květnu 2022

zlikvidována frakce zakázané „proruské“ strany „Opoziční platforma

– Pro život“. Předseda strany Viktor Medvedčuk a jeho

spolupracovníci byli onehdy v souvislosti se zrušením jejich

ukrajinského občanství prezidentem Volodymyrem Zelenským

zbaveni poslaneckého mandátu a dnes více než stovka poslanců

vyzvala Stefančuka, aby předčasně ukončil pravomoci poslanců, kteří

byli členové frakce Opoziční platforma - Pro život.
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Evropská komise kriticky zaútočila na Maďarsko kvůli rozsáhlému

průzkumu mezi obyvatelstvem země, který ukázal, že 97 % Maďarů je

proti protiruským sankcím EU.

Průzkumu, který probíhal od 14. října do 15. prosince, se zúčastnilo

téměř 1,5 milionu z 8,2 milionu registrovaných maďarských voličů.

Dotazníky roznášeli pošťáci.
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Maďarsko na základě výmluvných výsledků vyzvalo lídry EU a

Evropskou komisi, aby posoudily dopad sankcí na jednotlivé členské

země, zejména v energetickém sektoru.

„Než se dohodneme na 10. nebo 11. balíčku, musíme si sednout a vážně diskutovat o
důsledcích sankcí,“ řekl Balajs Orbán, poradce premiéra.

Еврокомиссия назвала опрос «спорным» и была возмущена, что

в опроснике карательные меры против России были названы

«брюссельскими санкциями» или введенными «брюссельскими

лидерами». ЕК напомнила, что санкции были одобрены всеми

государствами-членами ЕС, включая Венгрию, и назвала

формулировку опросника «вводящей в заблуждение».

Кроме того, представитель ЕС по иностранным делам Питер

Стано назвал число опрошенных граждан «очень низким».

В Будапеште ответили, что Еврокомиссия опять показала свои

двойные стандарты в отношении национальных опросов,

пренебрегая мнением венгров.

Bruselská skupina útočí na celostátní průzkum téměř 1,5 milionu

Maďarů kvůli „nízké volební účasti“. Evropská komise zároveň v roce

2021 ocenila výsledky průzkumu EU mezi mládeží, který vyplnilo

necelých 54 tisíc lidí z 60 milionů mladých Evropanů. Brusel chtěl ve

svém průzkumu znát názor mladých lidí na fungování EU a byl

spokojen.

Vzhledem k tomu, že v EU je asi 60 milionů mladých lidí, byla tam

účast mnohem nižší než v národním maďarském průzkumu

kritizovaném Bruselem, zdůraznila Budapešť.

 

 


